



{youtube}https://www.youtube.com/watch?v=gPlnatAN6ww&t=37s{/youtube}

Europako hainbat herrialdetan egin duten biraren ondoren, datorren asteazkenean, ekainak 15, 19:00etan, Bilboko Alde Zaharreko Zirika aretoan, 'Tarará, la historia de Chernóbil en Cuba' dokumentalaren lehen proiekzioa eta aurkezpena egingo da euskal lurretan. Dokumental hori 2021ean ekoitzi zen. Argentinarrak diren Ernesto Fontán zuzendariak eta Tatiana Nemecek ekoizle exekutiboak parte hartuko dute ekitaldian, Askapenak, Boltxek, Euskadi-Cubak eta Cuba Vak (Italia) antolatuta.

Zirika aretoa: Erronda kalea, 12 (Alde Zaharra) - 48005 Bilbo.

Sinopsis: Alexandre et Vladimir, Txernobylgo zentral nuklearraren leherketaren ondorioz erradiaazioak jasan zituzten bi haur ukrainar, etxetik milaka kilometrora doaz sendatzeko. Kubako Tarará hirira erradiaazioak jotako 26.000 neska-mutilekin batera iristen dira, eta bertan, egoera ekonomiko zaila izan arren ("Periodo especial"), biktimak berreskuratzeko programa integral bat antolatu zen 1990etik 2011ra arte, baina ez beren herrialdean, ez AEBetan. AEBek edo beste edozein herrialde "aberatsek" ez zuten ezer egiten haien alde. Kubak Txernobylgo istripuan kaltetutakoentzat sortutako arreta medikoko programa berri honetako protagonisten kontakizunaren bidez, inor axolagabe utziko ez duen istorio solidario eta zirraragarria berreraikitzen da. Fontanek bere obran, ordubete pasatxokoa, bere borondatez lan egiten ari ziren kubatarrek "José Martí" umeen (pioneros) kanpamentua egokitut zuten Tarará pediatriako

ospitale bihurtzeko, eta 1990eko martxoaren 29an Cubana de Aviacion-eko hegaldi batean lehen haurrak iritsi ziren.



Bilbao, 15 de junio: presentarán documental “Tarará, la historia de Chernóbil en Cuba”, con Ernesto Fontán y Tatiana Nemecek

Cubainformación.- Tras su gira por varios países de Europa, el próximo miércoles 15 de junio, a las 19 horas, en la sala Zirika del Casco Viejo de Bilbao, se realizará la primera proyección y presentación en tierras vascas de “Tarará, la historia de Chernóbil en Cuba”, documental producido en el año 2021, acto en el que participarán su director Ernesto Fontán y su productora ejecutiva Tatiana Nemecek, ambos de Argentina. El acto es organizado por Askapena, Boltxe, Euskadi-Cuba y Cuba Va (Italia).

Zirika está en la calle Ronda, 12 (Casco Viejo) - 48005 Bilbao.

Sinopsis: Alexandre y Vladimir, dos niños ucranianos que sufrieron radiaciones por la explosión de la central nuclear de Chernóbil, viajan miles de kilómetros de su hogar para sanarse. Llegan a la ciudad de Tarará en Cuba junto a 26.000 niñas y niños afectados por la radiación, donde, a pesar de su delicada situación económica (Período Especial), se organizó un programa integral de recuperación para las víctimas desde el año 1990 hasta el 2011, mientras ni su propio país ni EE. UU. o cualquier otro país "rico" hacían nada por ellos. A través del relato de los

protagonistas de este programa inédito de atención médica creado por Cuba para los afectados del accidente de Chernóbil, se reconstruye una historia solidaria y apasionante que no dejará a nadie indiferente. Fontán recrea en su obra, de poco más de una hora, cómo desde una pequeña isla los cubanos en trabajo voluntario, acomodaron y aprovisaron lo que otrora era el campamento de pioneros José Martí para convertirlo en el hospital pediátrico Tarará, y el 29 de marzo de 1990 en un vuelo de Cubana de Aviación llegaron los primeros niños.